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Protokół nr XXXVII/17 

 sesji Rady Miejskiej w Chmielniku,  

która odbyła się 30 sierpnia 2017 r. w Domu Kultury w Chmielniku, 

 ul. Starobuska 10, sala konferencyjna 

w godzinach od 15:30 do około 16:40. 

 

1. 

 

a) Otwarcie sesji 

 

Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej w Chmielniku Pan Sławomir Wójcik, 

który przewodniczył obradom. Przewodniczący Rady powitał radnych do Rady Miejskiej  

w Chmielniku, sołtysów, kierowników gminnych oraz ponadgminnych jednostek 

organizacyjnych, pracowników Urzędu, Burmistrza Pana Pawła Wójcika, Kierownika 

Posterunku Policji w Chmielniku Pana Mariusza Włodarczyka, Komendanta Komisariatu 

Policji w Morawicy Pana Sławomira Miśkiewicza oraz mieszkańców miasta i gminy 

Chmielnik. 

 

Lista obecności sołtysów na XXXVII sesji stanowi załącznik do protokołu. 

 

b) Stwierdzenie kworum 

 

Lista obecności radnych na sesji dnia 30 sierpnia 2017 r. stanowi załącznik do protokołu. 

W momencie otwarcia sesji na sali obrad obecnych było 14 radnych (ustawowy skład Rady 

wynosi 15 radnych).  

Nieobecny w tym czasie był radny Grzegorz Wesołowski. 

Stanowiło to wystarczające kworum do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

c) przyjęcie protokołu z XXXV i XXXVI sesji 

 

Protokoły z XXXV i XXXVI sesji zostały przyjęte jednogłośnie, 14 głosów ZA.  

Nie wniesiono uwag ani poprawek. 

Protokół z XXXVII sesji zostanie sporządzony przez Adama Pietrzyka – inspektora ds. 

obsługi Rady Miejskiej. 

 

d) Przyjęcie proponowanego porządku obrad XXXVII sesji 

 

Proponowany porządek obrad XXXVII sesji został przyjęty jednogłośnie. 14 głosów ZA.  

Nie wniesiono uwag i poprawek. 
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2. Sprawozdanie burmistrza z prac pomiędzy sesjami. 

 

Burmistrz na początku swojego sprawozdania poruszył kwestię prawa wykupu użytkowania 

wieczystego działek położonych w Chmielniku. W związku z tym, że sprawa ta budziła 

pewne kontrowersje, a na dodatek doszło do pomyłki przy wycenie, Burmistrz poprosił 

rzeczoznawcę majątkowego, który zajmował się tym o wyjaśnienie całej sytuacji. 

 

Głos zabrał rzeczoznawca majątkowy Pan Michał Słupski, który przyznał się do pomyłki, 

która polegała na błędnych danych wprowadzonych do systemu kalkulacyjnego, różniących 

się od danych zawartych w operacie szacunkowym. Pan Słupski oznajmił, że szacowana 

wartość została sporządzona właściwie, a błąd polegał na tym, że zamiast 3% stawki opłaty 

rocznej, która powinna być przyjęta jako poprawna obliczony został 1% stawki opłaty 

rocznej. To spowodowało zmianę współczynnika wynikającego z § 29 rozporządzenia rady 

ministrów z dn. 21.09.2004 w sprawie wyceny i sporządzania operatu szacunkowego.  

 

 Burmistrz dodał, że sprawy związane z użytkowaniem wieczystym trafią jeszcze na 

posiedzenie Komisji Rady Miejskiej. 

 

 Następnie Burmistrz podziękował Komendantowi Komisariatu Policji w Morawicy 

Panu Sławomirowi Miśkiewiczowi za wsparcie przy tworzeniu Posterunku Policji  

w Chmielniku, po czym wraz z Przewodniczącym Rady w imieniu samorządu podziękowali 

Kierownikowi Posterunku Policji w Chmielniku Panu Mariuszowi Włodarczykowi za 

dotychczasową wzorową pracę.  

 

 Następnie Burmistrz przedstawił najważniejsze sprawy, które odbyły się w okresie 

międzysesyjnym: 

 

W zakresie wydarzeń: 

- 30 sierpnia 2017 r. Wiceminister Edukacji Narodowej Pani Marzena Machałek odwiedziła 

szkoły w Chmielniku i Piotrkowicach, 

- 15 sierpnia 2017 r. odbyło się Święto Plonów w Zreczu Chałupczańskim, 

- Rozpoczyna się nowy okres świadczeniowy w ramach programu rodzina 500+. 

- Środowiskowy Dom Samopomocy został przeniesiony do Zrecza Dużego do budynku 

dawnej szkoły, w której funkcjonuje również świetlica wiejska, natomiast Miejsko Gminny 

Ośrodek Pomocy Społecznej od 4 września będzie urzędował w budynku po ŚDS przy ul. 

Dygasińskiego,  

 

W zakresie inwestycji:  

 Gmina uzyskała promesę od Wojewody Świętokrzyskiego na przebudowę drogi  

gminnej Nr 316052T Suchowola Kolonia II – Suchowola Kolonia I- Suchowola od 

km 0+005 do km 0+535 w kwocie 64 000,00 zł oraz drogi gminnej Nr 316051T 

Suchowola Kolonia II – Ługi od km 0+005 do km 1+580 w kwocie 219 000,00 zł, 
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 Podpisana została umowa na wybór wykonawcy na opracowanie dokumentacji 

projektowej dla przebudowy, rozbudowy, modernizacji budynku mieszkań socjalnych 

przy ul. Mielczarskiego. Projekt Technika z Kielc 44 280,00 zł brutto.  

Inwestycja realizowana z dofinansowaniem RPO WŚ 2014-2020, 

 Podpisana została umowa na opracowanie dokumentacji rozbudowy sieci 

kanalizacyjnej i wodociągowej na działkach w Śladkowie Małym. Projekt realizowany 

z dofinansowaniem RPO WŚ 2014-2020. Geokart – International Sp. z o.o. z 

Rzeszowa – 228 573,64 zł . 

 Gmina uzyskała dofinansowanie 21 000,00 zł na przebudowę drogi w Śladkowie 

Małym - koszt całkowity 60.000 zł, 

 Doposażone zostały place zabaw w ramach funduszu sołeckiego, 

 Rozstrzygnięto drugi przetarg na realizację zadania ,,Przebudowa dróg dojazdowych 

do pól w 6 miejscowościach w gminie Chmielnik”. 

 Realizowany jest projekt pn. ,,Utworzenie pracowni edukacji ekologiczno-

przyrodniczej w szkołach podstawowych w gminie Chmielnik” szkoły w Chmielniku   

i  Piotrkowicach 

 Podpisana została umowa na dofinansowanie miejsc przedszkolnych w Piotrowicach – 

„Wspieramy rozwój najmłodszych poprzez stworzenie nowego oddziału 

przedszkolnego w ZPO w Piotrkowicach oraz realizację zajęć dodatkowych”. 

Pieniądze pochodzą z Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 

Świętokrzyskiego 2014 – 2020. Ogółem projekt opiewa na sumę 182 803,50 zł, z 

czego dotacja 154 730,70 zł, pozostała kwota to wkład własny ZPO w Piotrkowicach. 

 Chmielnickie Centrum Kultury uzyskało dofinansowanie ponad 600 tys. zł. Projekt w 

ramach EFS poddziałania „Rozwój wysokiej jakości usług społecznyc i  zdrowotnych- 

ZIT” pt. „STAWIAMY NA RODZINĘ- PROGRAM WSPARCIA W GMINIE 

CHMIELNIK” dla osób: zagrożonych ubóstwem i wykluczeniem społecznym w tym 

dzieci i młodzież oraz członków ich rodzin. Okres realizacji do 30.06.2019 r. Dotacja 

bezzwrotna na łączną kwotę: 686 180,00zł, wkład własny (niefinansowy): 55 

920,00zł. 

 Zrealizowano trzy projekty w ramach regrantingu „Senior na czasie” – warsztaty 

ceramiczne dla seniorów w pracowni malarstwa, rzeźby i ceramiki Wojciecha Książka 

w Borzykowej; „Żywa tradycja” – warsztaty plecenia wianków i wieńców 

dożynkowych w Kotlicach; „Łączy nas piłka” organizacja zwodów sportowych i 

doposażenie świetlicy wiejskiej w Jasieniu. 

 22.07.2017 r. Stowarzyszenie „Nasze Celiny, partner MLKS Zenit uzyskało 

dofinansowanie do projektu pn. „Zagospodarowanie czasu wolnego mieszkańcom 

Miasta i Gminy Chmielnik poprzez organizację zajęć sportowych i szachowych”. 

Kwota dotacji 23 702,00 zł. Całkowity koszt projektu 28 344,00 zł.  

 07.08.2017 r. podpisano umowę na dotację projektu pn. „Profesjonalne wyposażenie 

gwarantem dobrego rozwoju jednostek Ochotniczych Straży Pożarnych” w ramach 

konkursu „Odnowa Wsi Świętokrzyskiej na 2017 rok”. Całkowity koszt projektu  

13 997,40 zł. Dotacja celowa w kwocie 8 500,00 zł. 
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W zakresie trwających inwestycji: 

 Kończą się pracę remontowe budynków Samorządowego Przedszkola oraz 

Gimnazjum w Chmielniku,  

 Trwa zbiórka azbestu. Umowa obejmuje demontaż i utylizację eternitu w ilości 

szacunkowej oraz odbiór eternitu zmagazynowanego ze 114 posesji za ogólną 

kwotę nie przekraczającą 46.100,00 zł brutto. 

 Odbyły się spotkania z mieszkańcami w sprawie odnawialnych źródeł energii. 

Aktualnie prowadzony jest nabór uczestników do projektu i zbieranie 

deklaracji/ankiet. Trwają prace nad przygotowaniem wniosku o dofinansowanie. 

 Trwa „Przebudowa drogi gminnej ul. Mickiewicza nr 316010T na odcinku od km 

0+005 do km 0+500”. Zadanie realizowane w ramach uzyskanej promesy 

Wojewody Świętokrzyskiego – 73 000,00 zł. 

 

W zakresie nadchodzących wydarzeń: 

- 2 września 2017 - "Narodowe Czytanie" dramatu "Wesele" autorstwa Stanisława 

Wyspiańskiego na Rynku w Chmielniku, 

- 3 września 2017 – Koncert w Kościele Parafialnym w Chmielniku „Zamkowe Spotkanie 

z Muzyką”, 

- 17 września 2017 - III Gminny Turniej Sołtysów, VII Jarmark Koński i VIII Festiwal 

Pierogowy na Placu Targowym w Chmielniku, 

 

Następnie Przewodniczący Sławomir Wójcik przedstawił sprawozdanie z działalności  Rady 

Miejskiej w Chmielniku w okresie  od 27.06.2017 r. do 30.08.2017 r. 

 

W tym okresie odbyły się posiedzenia stałych Komisji Rady Miejskiej w Chmielniku: 

04.07.2017 r.- Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska, 

18.07.2017 r. – Posiedzenie Komisji Budżetu Finansów i Rozwoju Gospodarczego oraz   

  Rolnictwa i Ochrony Środowiska, 

22.08.2017 r. – Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska, 

24.08.2017 r. – Komisja Statutowo – Regulaminowa, 

29.08.2017 r. – Komisja Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego 

 

Ponadto radni uczestniczyli w: 

28.06.2017 r. – wizycie u Pana Adama Szymańskiego z okazji 100. Rocznicy urodzin, 

02.07.2017 r. – I Chmielnickim Rajdzie Rowerowym „Szlakami Gminy Chmielnik”, 

08.07.2017 r. – Festynie Rodzinnym w Celinach, 

12.07.2017 r. – Sesji nadzwyczajnej, która odbyła się w Urzędzie Miasta i Gminy  

  w Chmielniku, 

15.07.2017 r. – Festynie Rodzinnym w Przededworzu,  

15.07.2017 r. – Warsztatach Artystycznych Chmielnickich Seniorów w miejscowości   

  Borzykowa, 

06.08.2017 r. – XVIII Powiatowym Przeglądzie Zespołów Folklorystycznych i Solistów      

  w Chmielniku, 

12.08.2017 r. – 60-leciu Jednostki OSP w Kotlicach, 
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15.08.2017 r. – Gminnym  Święcie Plonów ( Dożynkach) w Zreczu Chałupczańskim, 

19.08.2017 r. – Festynie Rodzinnym w Grabowcu, 

27.08.2017 r. – Dożynkach Powiatowych w Gminie Łagów, 

27.08.2017 r. – Dożynkach Powiatowych w Białej Rawskiej woj. Łódzkie, 

 

Do obu sprawozdań nie zgłoszono pytań.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Chmielniku rozpoczął procedowanie kolejnych 

punktów porządku obrad. 

 

3. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

a) przyjęcia Lokalnego Programu Wspierania Edukacji Uzdolnionej Młodzieży z terenu 

Miasta i Gminy Chmielnik, 

 

Projekt uchwały został omówiony przez Andrzeja Łopacińskiego – Sekretarza Gminy 

Chmielnik. 

 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag ani pytań. 

Przewodniczący Rady poddał projekt pod głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 14 

radnych (14 radnych było obecnych na sali obrad). 

ZA podjęciem uchwały nr XXXVII/313/2017 w sprawie przyjęcia Lokalnego Programu 

Wspierania Edukacji Uzdolnionej Młodzieży z terenu Miasta i Gminy Chmielnik głosowało 

14 radnych.  Głosów PRZECIW i WSTRZYMUJĄCYCH się nie było. Uchwała została 

podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do protokołu. 

 

b) zmiany dotychczasowej nazwy „ulica 13 Stycznia” w obrębie miasta Chmielnik. 

 

Projekt uchwały został omówiony przez Zbigniewa Zarzyckiego – Naczelnika Wydziału 

Rolnictwa i Gospodarki Nieruchomościami w Urzędzie Miasta i Gminy Chmielnik. 

 

Na podstawie Zarządzenia Nr 331/2017 Burmistrza Miasta i Gminy Chmielnik z dnia  

21 lutego 2017 r. zostały przeprowadzone konsultacje społeczne dotyczące zmian nazwy ulic 

na terenie Miasta i Gminy Chmielnik. Konsultacje przeprowadzono w formie pisemnej 

poprzez składanie wniosków. 

 

Wpłynęły dwa wnioski zmiany dotychczasowej nazwy „ulica 13 Stycznia”, oba na „ulicę 

Bednarską”.  

 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag ani pytań. 

Przewodniczący Rady poddał projekt pod głosowanie. W głosowaniu wzięło udział  

14 radnych (14 radnych było obecnych na sali obrad) 

ZA podjęciem uchwały nr XXXVII/314/2017 w sprawie  zmiany dotychczasowej nazwy 

„ulica 13 Stycznia” w obrębie miasta Chmielnik głosowało 14 radnych. Głosów PRZECIW  
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i WSTRZYMUJĄCYCH się nie było. Uchwała została podjęta jednogłośnie i stanowi 

załącznik do protokołu. 

 

c) wydzierżawienia gruntów stanowiących własność Gminy Chmielnik (Chmielnik) 

 

Projekt uchwały został omówiony przez Zbigniewa Zarzyckiego – Naczelnika Wydziału 

Rolnictwa i Gospodarki Nieruchomościami w Urzędzie Miasta i Gminy Chmielnik. 

 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag ani pytań. 

 

Przewodniczący Rady poddał projekt pod głosowanie. W głosowaniu wzięło udział  

14 radnych (14 radnych było obecnych na sali obrad). 

ZA podjęciem uchwały nr XXXVII/315/2017 w sprawie wydzierżawienia gruntów 

stanowiących własność Gminy Chmielnik głosowało 14 radnych. Głosów PRZECIW  

i WSTRZYMUJĄCYCH się nie było. Uchwała została podjęta jednogłośnie i stanowi 

załącznik do protokołu. 

 

d) wydzierżawienia gruntów stanowiących własność Gminy Chmielnik (Celiny) 

 

Projekt uchwały został omówiony przez Zbigniewa Zarzyckiego – Naczelnika Wydziału 

Rolnictwa i Gospodarki Nieruchomościami w Urzędzie Miasta i Gminy Chmielnik. 

 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag ani pytań. 

 

Przewodniczący Rady poddał projekt pod głosowanie. W głosowaniu wzięło udział  

14 radnych (14 radnych było obecnych na sali obrad). 

ZA podjęciem uchwały nr XXXVII/316/2017 w sprawie wydzierżawienia gruntów 

stanowiących własność Gminy Chmielnik głosowało 14 radnych. Głosów PRZECIW  

i WSTRZYMUJĄCYCH się nie było. Uchwała została podjęta jednogłośnie i stanowi 

załącznik do protokołu. 

 

e) udzielenia bonifikaty dla Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Chmielniku 

od opłaty rocznej z tytułu oddania w trwały zarząd działki nr 155/6 położonej w obrębie 

Zrecze Duże zabudowanej budynkiem i infrastrukturą techniczną z przeznaczeniem na 

działalność Środowiskowego Domu Samopomocy dla Osób z Zaburzeniami Psychicznymi  

i Niepełnosprawnych Intelektualnie w Chmielniku. 

 

Projekt uchwały został omówiony przez Zbigniewa Zarzyckiego – Naczelnika Wydziału 

Rolnictwa i Gospodarki Nieruchomościami w Urzędzie Miasta i Gminy Chmielnik. 

 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag ani pytań. 

Przewodniczący Rady poddał projekt pod głosowanie. W głosowaniu wzięło udział  

14 radnych (14 radnych było obecnych na sali obrad). 
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ZA podjęciem uchwały nr XXXVII/317/2017 w sprawie udzielenia bonifikaty dla Miejsko – 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  w Chmielniku od opłaty rocznej   z tytułu oddania  

w trwały zarząd działki nr 155/6 położonej w obrębie Zrecze Duże zabudowanej budynkiem i 

infrastrukturą techniczną z przeznaczeniem na działalność Środowiskowego Domu 

Samopomocy dla Osób z Zaburzeniami Psychicznymi i Niepełnosprawnych Intelektualnie  

w Chmielniku głosowało 14 radnych. Głosów PRZECIW i WSTRZYMUJĄCYCH się nie 

było. Uchwała została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do protokołu. 

 

f) zmiany uchwały nr V/29/2015 Rady Miejskiej w chmielniku z dnia 16 lutego 2015 roku  

w sprawie poboru podatku od nieruchomości, podatku rolnego, podatku leśnego od osób 

fizycznych, określenia inkasentów oraz ustalenia wysokości wynagrodzenia za inkaso, 

 

Projekt uchwały został omówiony przez Anetę Gołębiowską – Zastępcę Skarbnika Gminy 

Chmielnik  

 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag ani pytań. 

Przewodniczący Rady poddał projekt pod głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 14 

radnych (14 radnych było obecnych na sali obrad). 

ZA podjęciem uchwały nr XXXVII/318/2017 w sprawie zmiany uchwały nr V/29/2015 Rady 

Miejskiej w Chmielniku z dnia 16 lutego 2015 roku w sprawie poboru podatku od 

nieruchomości, podatku rolnego, podatku leśnego od osób fizycznych, określenia inkasentów 

oraz ustalenia wysokości wynagrodzenia za inkaso głosowało 14 radnych. Głosów PRZECIW 

i WSTRZYMUJĄCYCH się nie było. Uchwała została podjęta jednogłośnie i stanowi 

załącznik do protokołu. 

 

g) zmiany uchwały nr V/30/2015 Rady Miejskiej w Chmielniku z dnia 16 lutego 2015 roku  

w sprawie poboru opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi w drodze inkasa oraz 

określenia inkasentów i terminów płatności inkasentów.   

 

Projekt uchwały został omówiony przez Anetę Gołębiowską – Zastępcę Skarbnika Gminy 

Chmielnik  

 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag ani pytań. 

Przewodniczący Rady poddał projekt pod głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 14 

radnych (14 radnych było obecnych na sali obrad). 

ZA podjęciem uchwały nr XXXVII/319/2017 w sprawie  zmiany uchwały nr V/30/2015 

Rady Miejskiej w chmielniku z dnia 16 lutego 2015 roku w sprawie poboru opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi w drodze inkasa oraz określenia inkasentów  

i terminów płatności inkasentów głosowało 14 radnych. Głosów PRZECIW  

i WSTRZYMUJĄCYCH się nie było. Uchwała została podjęta jednogłośnie i stanowi 

załącznik do protokołu. 
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h) zmian budżetu na 2017 rok 

 

 Projekt uchwały został omówiony przez Anetę Gołębiowską – Zastępcę Skarbnika Gminy 

Chmielnik 

 

Zastępca Skarbnika do projektu wniosła poprawkę, do której nie zgłoszono zastrzeżeń.  

 

Przewodniczący Rady poddał projekt z naniesionymi poprawkami pod głosowanie.  

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych (14 radnych było obecnych na sali obrad). 

ZA podjęciem uchwały nr XXXVII/320/2017 w sprawie zmian budżetu na 2017 rok 

głosowało 14 radnych. Głosów PRZECIW i WSTRZYMUJĄCYCH się nie było. Uchwała 

została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do protokołu. 

  

i) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Chmielnik na lata 2017-2035, 

 

Projekt uchwały został omówiony przez Anetę Gołębiowską – Zastępcę Skarbnika Gminy 

Chmielnik 

 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag ani pytań. 

Przewodniczący Rady poddał projekt pod głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 14 

radnych ( 14 radnych było obecnych na sali obrad). 

ZA podjęciem uchwały nr XXXVII/321/2017 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Chmielnik na lata 2017 – 2035 głosowało 14 radnych. Głosów PRZECIW 

i WSTRZYMUJĄCYCH się nie było. Uchwała została podjęta jednogłośnie i stanowi 

załącznik do protokołu. 

 

j) wyrażenia zgody na przyjmowanie przez Gminę Chmielnik w depozyt wolnych środków, 

 

Projekt uchwały został omówiony przez Anetę Gołębiowską – Zastępcę Skarbnika Gminy 

Chmielnik 

 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag ani pytań. 

Przewodniczący Rady poddał projekt pod głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 14 

radnych ( 14 radnych było obecnych na sali obrad). 

ZA podjęciem uchwały nr XXXVII/322/2017 w sprawie wyrażenia zgody na przyjmowanie 

przez Gminę Chmielnik w depozyt wolnych środków głosowało 14 radnych. Głosów 

PRZECIW i WSTRZYMUJĄCYCH się nie było. Uchwała została podjęta jednogłośnie i 

stanowi załącznik do protokołu. 

 

4. Interpelacje radnych.  

 

Żadnych interpelacji nie zgłoszono.  
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5.Sprawy różne. 

 

Małgorzata Majkowska Sołtys wsi Celiny zapytała jak uporać się z usunięciem chwastów na 

niezamieszkałej działce, które wychodzą na ulice i powodują niebezpieczeństwo. Oznajmiła, 

że kontaktowała się z właścicielką tej działki, ale niestety nie doszła z nią do porozumienia. 

 

Burmistrz poprosił Panią Sołtys o kontakt z Urzędem w dniu jutrzejszym, żeby podać 

szczegółowe informacje na temat tej działki. Jednocześnie wyjaśnił, że gmina nie może 

nakazać wprost właścicielowi posprzątania swojej własności, czasami dopiero wyrok Sądu 

jest potrzebny (długo to trwa), ale najczęściej udaje się załatwić takie sprawy polubownie.  

 

Radna Urszula Piwońska w imieniu mieszkańców zapytała, kiedy mogą się spodziewać 

całonocnego oświetlenia ulicznego. Jest wiele osób, które pracują w systemie zmianowym, 

wychodzą lub przychodzą do domów w nocy i muszą na własny koszt oświetlać swoje domy  

i budynki w celu zapewnienia bezpieczeństwa.  

 

Burmistrz powiedział, że trzeba określić jakie koszty się z tym wiążą oraz jakie są możliwości 

gminy. Oświetlenie uliczne zostało wydłużone z godz. 23
00

 do 1
00

 w nocy, ale jeżeli będą 

takie możliwości finansowe, standardem do którego powinno się dążyć jest to, aby 

oświetlenie było włączone przez całą noc. Możliwe, że kiedy gmina przystąpi do 

modernizacji oświetlenia, to zaoszczędzone środki będzie można przeznaczyć na wydłużenie 

godzin oświetlenia. Burmistrz stwierdził, że na dzień dzisiejszy jest mu ciężko określić kiedy 

dokładnie takich zmian można się spodziewać.  

 

Radny Jan Chruścicki zapytał czy wiadomo już jaki koszt będą ponosili ludzie za podłączenie 

paneli słonecznych. 

 

Zastępca Burmistrza Mariusz Ściana powiedział, że w lipcu były organizowane spotkania  

w różnych miejscowościach, na których omawiane były szczegóły tego projektu. Wstępnie 

wiadomo, że będzie można uzyskać 60 % dofinansowania. Dokładne kwoty będą znane 

dopiero po ogłoszeniu przetargu. Na chwile obecną można mówić jedynie o tzw. cenach 

sklepowych, a realizacja tego projektu przewidziana jest w drugim półroczu 2018 roku.  

 

Radny Jarosław Olesiński zapytał czy w projekcie uwzględnione jest podłączenie paneli 

fotowoltaicznych i termicznych?  

 

Zastępca Burmistrza powiedział, że przy tej ilości złożonych deklaracji wszyscy będą mieli 

szansę na instalację paneli fotowoltaicznych oraz termicznych, o ile oczywiście gmina 

otrzyma dofinansowanie w ramach programu RPO. 

 

Paweł Wysocki Sołtys wsi Lubania powiedział, że obwodnica się buduje pełną parą, a nie 

zostały jeszcze wypłacone odszkodowania. Wszyscy mówią, że dzieje się tak, bo jakiś 

minister nie podpisał jeszcze zgody, a jak nie podpisze to odszkodowań nie będzie? Był w tej 
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sprawie w Urzędzie Wojewódzkim skąd został odesłany do Zarządu Dróg Wojewódzkich, 

gdzie powiedziano mu, że jest to w gestii Wojewody. 

 

Burmistrz odpowiedział, że z informacji, które posiada część środków została wypłacona. Jest 

to tzw. decyzja ZRID (zezwolenie na realizację inwestycji drogowej), dlatego nawet sprzeciw 

mieszkańców nie jest w stanie zablokować inwestycji. Jeżeli jest jakiś sprzeciw i odbywa się 

to tzw. procedurą ZRID, pieniądze na wykup trafiają w depozyt, a inwestycja trwa dalej. 

Burmistrz powiedział, że do Urzędu nikt nie zgłaszał takich problemów i zaprosił sołtysa 

Lubani do Ratusza w celu wyjaśnienia tej sytuacji.  

 

6. Zakończenie obrad. 

 

Z powodu wyczerpania porządku XXXVII sesji Rady Miejskiej, Przewodniczący Rady 

dokonał zamknięcia obrad dnia 30 sierpnia 2017 roku. 

 

 

 

Sporządził: 

 

Adam Pietrzyk 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


